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 PROTOKÓŁ

z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
z dnia 12.09.2018 roku

Radni obecni na posiedzeniu według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto udział w posiedzeniu wzięli:

1. Pracownik referatu gospodarczego Sławomir Strajbel.
2. Radny Jarosław Kaczmarek.
3. Radna  Jadwiga Chojnacka.
4. Radny Zenon Rusiak.
5. Radny Hieronim Szczepaniak.
6. Mieszkańcy wsi Małachowo.

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
Marek Jurga, który powitał członków Komisji, zaproszone osoby i poinformował,
że tematem dzisiejszego spotkania jest:

1. Omówienie sprawy dotyczącej „tuczarni w Małachowie”
2. Realizacja pkt 5 planu pracy – odnawialne źródła energii – możliwość zamontowania

na budynkach gminnych (szkół, świetlic).

Ad.1
Omówienie sprawy dotyczącej „ Tuczarni w Małachowie”. Informację w tym temacie
przedstawił pracownik referatu gospodarczego Sławomir Strajbel.
S. Strajbel przedstawił chronologię wpływu dokumentacji do Urzędu Miasta i Gminy
w Dolsku.
· 15.01.2018 wpłynął do UMiG Dolsk wniosek z prośbą o wydanie decyzji

o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na przebudowie
wraz z rozbudową budynku do chowu trzody chlewnej na działce o numerze
ewidencyjnym 116/5, położonej w obrębie ewidencyjnym Małachowo, gmina Dolsk.
Inwestycja przewidziana jest do 58,8 DJP.

· Postanowieniem z dnia 19.04.2018 roku Burmistrz Miasta i Gminy Dolsk nałożył
na wnioskodawcę obowiązek przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko
dla ww. przedsięwzięcia mogącego  potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko
oraz ustalił zakres raportu o oddziaływaniu  przedsięwzięcia na środowisko i jednocześnie
zawiesił przedmiotowe postepowanie do czasu przedłożenia przez wnioskodawcę raportu
o oddziaływaniu przedsięwzięcia na środowisko.

· W dniu 27.06.2018 roku, wnioskodawca przedłożył w urzędzie raport oddziaływania
na środowisko dla przedmiotowego przedsięwzięcia.

Organem administracji właściwym do wydania  decyzji w powyższej sprawie jest Burmistrz,
zaś organami właściwymi do dokonania uzgodnienia w wydania opinii są odpowiednio
Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu oraz Państwowy Powiatowy Inspektor
Sanitarny w Śremie.
· W dniu 3.07.2018 roku Burmistrz zwrócił się o wyrażenie opinii w sprawie warunków

realizacji przedsięwzięcia do Państwowego Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego
w Śremie,

· W dniu 3.07.2018 roku Burmistrz przedłożył do uzgodnienia warunki realizacji
przedsięwzięcia do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Poznaniu.
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· W dniu 3.07.2018 roku zostało zamieszczone obwieszczenie o przystąpieniu
do przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko.

· W dniach od 05.07.2018-10.08.2018 roku  został wyłożony w siedzibie Urzędu Miasta
i Gminy w Dolsku raport oddziaływania na środowisko, jednocześnie jest to czas
zbierania wszelkich uwag i wniosków formie pisemnej, elektronicznej i ustnej. Złożone
uwagi i wnioski zostaną rozpatrzone przez Burmistrza przed wydaniem decyzji
o środowiskowych uwarunkowaniach.

· W dniu 21.08.2018 roku inwestor złożył wyjaśnienia dotyczące zmiany nazwy
przedsięwzięcia  polegającego na przebudowie wraz z rozbudową budynku do chowu
trzody chlewnej na budowę budynku inwestorskiego wraz z niezbędną infrastrukturą.

Zmiana  ta  nie   ma  wpływu  na  wydane  do  tej  pory  dokumenty  związane  z  tą inwestycją,
nie ulega zmianie raport oddziaływania na środowisko.
· Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu w piśmie informuje

nas o przesunięciu terminu na wydanie warunków realizacji przedsięwzięcia  do dnia
24.09.2018 roku.

Na pytanie radnej J. Pawełczyk odnośnie procedur które muszą zostać spełnione
aby  dana  inwestycja  powstała,  S.  Strajbel  poinformował,  że  są 3  etapy,  które  warunkują
realizację inwestycji,  muszą  zostać wydane pozytywne decyzje:
-  o uwarunkowaniach środowiskowych,
- o warunkach zabudowy oraz musi zostać wydane pozwolenie na budowę.

Radna J. Pawełczyk, prosi o odpowiedź czy hodowla będzie ściółkowa czy rusztowa.
S. Strajbel odpowiedział, że rusztowa.
Zgromadzeni mieszkańcy, uczestniczący w posiedzeniu komisji podtrzymali swoje
poprzednie stanowisko odnośnie sprzeciwu wobec budowy tuczarni. Argumenty, które
przedstawiają mieszkańcy to zbyt bliska lokalizacja tego typu inwestycji od zabudowań
mieszkalnych. Odór, hałas oraz zanieczyszczenie środowiska wpłyną znacząco na obniżenie
komfortu życia. Chów bezściółkowy przy tak dużej produkcji tuczników będzie wiązał
się z produkcją dużej ilości gnojowicy, której utylizacja będzie utrudniona.
Członkowie komisji, również stoją na stanowisku, że budowa tak dużej tuczarni w pobliżu
zabudowań mieszkalnych nie jest korzystna dla mieszkańców i uważają, że tego typu
inwestycje powinny zostać zlokalizowane  na terenach oddalonych od zwartej zabudowy
mieszkalnej.

Obrady opuścił radny M. Jurga.

Radna J. Pawełczyk została poproszona o kontynuowanie prowadzenia obrad.

Przystąpiono do omawiania pkt 2 obrad komisji: Realizacja pkt-u 5 planu pracy
– odnawialne źródła energii – możliwość zamontowania na budynkach gminnych (szkół,
świetlic).

Do omawiania tego punktu została poproszona M. Leciejewska – pracownik referatu
gospodarczego.
M. Leciejewska poinformowała zebranych członków komisji, że obecnie gmina
nie uczestniczy w żadnym projekcie dotyczącym odnawialnych źródeł energii. W tym roku
nie zostały zaplanowane w budżecie środki finansowe na tego typu inwestycję.
W najbliższych dniach  rusza nabór wniosków do programu „Czyste Powietrze”. W ramach
rządowego programu Czyste Powietrze został przygotowany program priorytetowy Czyste
Powietrze, dzięki któremu właściciele domów jednorodzinnych mogą ubiegać
się o dofinansowanie na termomodernizację budynków.  Program priorytetowy koncentruje
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się na termomodernizacji oraz efektywnym zarządzaniu energią w gospodarstwach
domowych, co pozwoli zmniejszyć ilość zużywanej energii cieplnej. Zyska na tym również
stan środowiska naturalnego, dzięki ograniczeniu emisji pyłów, gazów cieplarnianych
i innych substancji. Program Priorytetowy Czyste Powietrze to możliwość uzyskania wsparcia
finansowego przez osoby fizyczne, właścicieli domów jednorodzinnych na ocieplenie domu,
wymianę okien czy na wymianę starego, wysoko-emisyjnego kotła grzewczego.

J. Pawełczyk poinformowała, że jest możliwość uczestniczenia w programie ogłoszonym
przez  Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej SOWA – oświetlenie
zewnętrzne. Celem programu jest ograniczenie emisji zanieczyszczeń powietrza oraz
uzyskanie oszczędności energii elektrycznej poprzez dofinansowanie przedsięwzięć
poprawiających efektywność energetyczną systemów oświetlenia zewnętrznego.
Dofinansowanie może być udzielone na przedsięwzięcia polegają na kompleksowej
modernizacji oświetlenia zewnętrznego w zakresie istniejącej sieci oświetleniowej,
w szczególności:

· demontaż starych wyeksploatowanych opraw oświetleniowych,
· montaż nowych opraw oświetleniowych,
· wymiana przewodów elektrycznych w słupach i wysięgnikach wraz z wymianą

zabezpieczeń,
· wymiana wysięgników,
· wymiana zapłonników,
· wymiana wyeksploatowanych słupów kablowych,
· modernizacja/przebudowa istniejących punktów zapalania i sterowania oświetleniem,
· montaż sterowalnych układów redukcji mocy oraz stabilizacji napięcia zasilającego,
· montaż inteligentnego sterowania oświetleniem
· montażu nowych punktów świetlnych w ramach modernizowanych istniejących

ciągów oświetleniowych

J. Pawełczyk prosi, aby M. Leciejewska zapoznała się z zasadami uczestnictwa w tym
programie, gdyż uważa, że sołectwa byłyby nim zainteresowane i mogłyby wykorzystać
na ten cel środki funduszu sołeckiego.

J. Pawełczyk prosi o odpowiedź, czy wiadomo coś o budowie nowych elektrowni wiatrowych
na terenie naszej gminy, gdyż uważa, że są warunki, aby takowe elektrownie postały.

M. Leciejewska nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie, gdyż pracownikiem urzędu, który
zajmuje się tego typu inwestycjami w gminie jest S. Strajbel.

W związku z omówieniem zaplanowanych tematów, dzisiejsze posiedzenie zostało
zakończone. J. Pawełczyk podziękowała zebranym członkom komisji za udział w obradach
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.

Protokolant Przewodniczący Komisji
Rolnictwa i Ochrony Środowiska

Agnieszka Bąk Marek Jurga


